
Generalforsamling i Danske Slægtsforskere Aalborg, 28.02.2019 
Referat 
 
Formanden, Jane Christiansen bød velkommen.  
Dagsorden ifølge vedtægterne. 
Pkt. 1 Jane foreslog som dirigent Karl Erik Hansen, som valgtes.  
Pkt. 2 Dirigenten konstaterede, at generalforsamlingen var indkaldt i overensstemmelse med 
vedtægterne. Han sørgede derefter for at Per Pilekjær valgtes til referent og Jens Chr. Sørensen og 
Steen Lohse til stemmetællere. 
Pkt. 3 Formanden aflagde beretning, som vedlægges referatet. 
Meddelelsen om udnævnelse af fire æresmedlemmer blev mødt af forsamlingens applaus. De ærede 
er Arne Leismann, Jørgen Als, Jørn Bolander og Erik Biehl. 
Dirigenten animerede diskussionen ved at foreslå emner fra beretningen, hvilket virkede 
fremmende. 
Anne Dorte Bech syntes, det var en god idé at erstatte Legacy-eftermiddagen med en ”slægtscafé” 
med blandet indhold. 
Else Melgaard fandt, at tilslutningen til slægtscafeen var god, fordi de valgte emner appellerede til 
medlemmerne. 
Helle Landberg mindede om ønsket om et oplæg om DNA og slægtsforskning. 
Anders Mehlsen spurgte forsamlingen om kommunikationsinfrastrukturen er god nok? 
Hans Linde Sørensen fandt det vigtigt, at al information kommer ud og frem. 
Jørn Bolander opfordrede til, at bestyrelsen ikke læner sig udelukkende op ad Facebook. 
Else Melgaard opfordrede til, at alle platforme tages i brug i kommunikationen. 
Jørgen Als oplyste, at hjemmesidens struktur som den er nu, ikke muliggør optælling af hits. 
Ørvin Pedersen foreslog, at hjemmesiden kommer til at omfatte et forum, hvor medlemmer kan 
notere ønsker. 
Hans Jørgen Nielsen mente, at elektronisk kommunikation absolut bør suppleres med information 
på papir, dvs. brev. 
Anders Mehlsen svarede, at bestyrelsen har taget og tager hånd om de få, som (endnu) ikke har en 
mailadresse. 
Chr. Jacobsen replicerede, at alle, og det vil sige alle skal have såvel forårs- som efterårs-
programmet 
Forsamlingen tilsluttede sig denne opfordring. 
Anders Mehlsen nævnte adgangen til Nordjyskes avisarkiv. Det blev nævnt, at man på alle 
Aalborgs biblioteker har denne adgang gratis – og hvis man har fuldt abonnement på Nordjyske, har 
man også denne adgang. 
Jørn Bolander roste tilrettelæggeren (Jane) af Ancestry-gennemgangen. 
Dirigenten spurgte om forsamlingens mening om (den manglende / tilfredsstillende) tilgang af nye 
medlemmer. 
Jane mente, at Facebook er nyttig som redskab til at tiltrække især unge. 
Birgitte Brem mente, at det var vigtigt, at alle informationer findes på foreningens hjemmeside. 
Det blev oplyst, at ca. 50 lokalforeninger har tegnet partnerskabsaftaler med landsforeningen. 
Chr. Jacobsen foreslog, at foreningen samarbejder med de lokalhistoriske foreninger, som fx råder 
over mange arkivalier, der også er relevante for os. 
Else foreslog, at vi besøger de lokalhistoriske foreninger, hvilket Hans Jørgen Nielsen tilsluttede 
sig. 
Jane foreslog besøg i Viborg, arrangeret af ”slægtscafeen”. 
Jens Madsen spurgte, om slægtscafeen kunne ligge om aftenen. 
Det kan iflg Jane kun være mandag pga Stadsarkivets åbningstider. 
Anne Marie Vanderhoef mente, at slægtscafé om aftenen ville være positivt især af hensyn til de 
arbejdende, men også for at åbne for unge. 



Else mindede om, at kommunens biblioteker kan bruges når som helst af alle kommunens borgere. 
Herefter blev beretningen godkendt med applaus. 
Pkt. 4 Regnskabet blev forelagt af kassereren, Anders Mehlsen. 
Regnskabet, som omfatter perioden 1. oktober 2017 til 31. december 2018, indeholder indtægter på 
20.215 kr. og udgifter på 32.957,42 kr., hvilket indebærer et underskud på 12.742,42 kr. 
Kassebeholdningen ultimo 2019 er derfor reduceret til 10.659,25 kr. 
Heldigvis har der været en overførsel af formuen fra Slægt Aalborg, som ophørte i sommeren 2018 
og fusionerede med DIS Aalborg til Danske Slægtsforskere Aalborg. 
Formuen var på 57.562,45 kr., og når den lægges til kassebeholdningen, når vi op på 68.221,70 kr. 
ultimo 2018. 
Regnskabet godkendtes med klapsalver. 
Pkt. 5 Budget og kontingent: 
Anders budgetterer for 2019 med ca. uændret medlemstal og uændret kontingent - 50 kr. Inkluderet 
tilskud fra Danske Slægtsforskere på. 3.000 kr. betyder det indtægter på 23.000 kr. Budgetterede 
omkostninger på 30.000 kr. medfører et vist træk på egenkapitalen, som dog stadig forventes at 
være omkring 50.000 kr. ultimo året.  
Pkt. 6 Pga overgangsproblemer med ind- og samkøring med landsforeningen foreslog 
bestyrelsen uændret kontingent for 2020, 50 kr. for enkeltmedlemmer, 75 kr. for 
husstandsmedlemmer og 0 kr. for æresmedlemmer. 
Et af de nye æresmedlemmer, Jørn Bolander mente, at indtægter og udgifter burde balancere bedre. 
Hans Jørgen Nielsen foreslog kontingentforhøjelse for 2020, især da omkostningerne er uafhængige 
af medlemstallet. 
Jens Madsen bemærkede, at dette er en indkøringsperiode, og derfor kan man godt fortsætte med 
uændret kontingent. 
Generalforsamlingen vedtog bestyrelsens forslag som ovenfor nævnt. 
Pkt. 7 Vedtægtsændringer. 
Pga. kontingentopkrævningen via landsforeningen er der brug for en konsekvensændring af 
vedtægternes § 3,stk.3 således at indbetalingsfristen fremtidigt bliver 31.januar. 
Det vedtoges. 
Pkt. 8 Valg til bestyrelsen. 
Der foresloges det nødvendige antal kandidater, som derfor valgtes uden afstemning. Det blev for 
en 2-årig periode Anders Mehlsen (genvalg), Anne Marie Vanderhoef og Per Pilekjær, for en 1-årig 
periode Steen Lohse. 
Pkt. 9 Som suppleanter valgtes Jens Madsen og Anders Frøkjær, begge for et år. 
Pkt. 10 Som revisor genvalgtes Søren Larsen, mens Henning Kvist blev ny revisorsuppleant 
Pkt. 11 Anders Mehlsen spurgte forsamlingen om dens holdning til at generalforsamlingen 
afholdtes uden medfølgende foredrag. Det var de tilstedeværende udmærket tilfreds med. 
Herefter takkede dirigenten for god ro og orden, og Jane takkede dirigenten for en eksemplarisk 
ledelse af generalforsamlingen. 
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